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Protokół Nr LXXIII/22 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 16 listopada 2022 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 14 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 1015 

Sesję zakończono o godz. 1135 

 

Ad. 1 

Kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa otworzył Pan Sławomir Stępnik – Przewodniczący 

Rady Gminy, który powitał wszystkich uczestników spotkania. Następnie po odczytaniu 

informacji związanej z obowiązkiem transmisji obrad oraz po dokonaniu sprawdzenia 

obecności stwierdził prawomocność obrad. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad, który 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie LXXIII Sesji Rady Gminy Widawa i stwierdzenie prawomocności obrad oraz 

prawidłowości zwołania sesji. 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Zgłaszanie uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2022 r. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Widawa na lata 2022-2029. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Widawa 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2023”. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 3 

Realizując porządek obrad Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do przedłożonego 

protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Do protokołu nie zgłoszono uwag. 
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Ad. 4 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Michała 

Włodarczyka – Wójta Gminy w celu omówienia przedłożonego w tym miejscu projektu 

uchwały. 

Na wstępie swej wypowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił zebranym to, iż sesja zwołana została 

z bardzo ważnego powodu, który dotyczy sprzedaży mieszkańcom węgla po preferencyjnych 

cenach. Przypomniał, iż w pierwszej kolejności przeprowadzone zostało swego rodzaju 

rozeznanie, które miało na celu oszacowanie ilości opału oraz frakcji, jaką zainteresowane 

osoby chciałyby zakupić. Następnie poinformował zebranych o tym, ilu chętnych się zgłosiło 

oraz jakie zapotrzebowanie zostało ostatecznie zgłoszone do Wojewody Łódzkiego. W toku 

dalszej wypowiedzi Pan Wójt nadmienił o tym, iż po wejściu w życie stosowanych przepisów 

został ogłoszony nabór wniosków w sprawie zakupu węgla po preferencyjnych cenach. W tym 

miejscu zwrócił się z prośbą do radnych oraz sołtysów o to, by informowali mieszkańców 

o takiej możliwości, gdyż należy jak najszybciej rozdystrybuować pierwszą pulę opału z uwagi 

na kończący się rok. W dalszej kolejności przedstawił szczegóły dotyczące procedur, jakie 

zostały wdrożone oraz zasady sprzedaży wspomnianego opału. Następnie podkreślił to, że 

wprowadzenie po stronie przychodów i wydatków szacunkowej kwoty, jaka będzie dotyczyła 

dystrybucji węgla stanowi jedną ze zamian w budżecie gminy. Poinformował również o tym, że 

po podjęciu niniejszej uchwały zostanie podpisana umowa, a także podjęte zostaną czynności 

dotyczące wyboru składowiska oraz ustalenia kosztów dostawy tego opału na teren naszej 

gminy, a także punktu, w którym będą mieszkańcy go odbierać. Ponadto przedstawił jeszcze 

szczegóły procedury dotyczącej samej już sprzedaży oraz szacowaną cenę tego węgla. 

Kontynuując swe wystąpienie Wójt Gminy wymienił kwoty przychodów, jakie wprowadzane są 

do budżetu gminy przedłożoną uchwałą. Przy okazji wyjaśnił, jeszcze kwestię przyznanego 

odszkodowania za zniszczone trybuny na stadionie. W dalszej kolejności w sposób 

szczegółowy omówił zmiany dotyczące wydatków. Następnie Wójt Gminy odnosząc się jeszcze 

do inwestycji związanej z budową paneli fotowoltaicznych w indywidualnych gospodarstwach 

domowych nadmienił o tym, że dużo pracy trzeba było włożyć w ponowną weryfikację 

złożonych wniosków z uwagi na to, iż kilka osób zrezygnowało bądź też nie kwalifikowało się 

do tego projektu. Ponadto przedstawił szczegóły oraz omówił dalsze działania, jakie zostaną 

podjęte przed realizacją wspomnianego zadania, a także wymienił budynki gminne, w których 

zamontowane zostaną piece na pelet w ramach tego przedsięwzięcia. Na zakończenie 

poinformował jeszcze o tym, iż zakupiony zostanie blaszany budynek na potrzeby sołectw 

Józefów i Sarnów oraz kominek dla jednostki OSP w Ochlach. 

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań oraz uwag do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LXXIII/403/22 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2022 r. została przyjęta 

14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na sali w trakcie 

głosowania. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXXIII/403/22 w sprawie zmiany w budżecie 

Gminy Widawa na 2022 r. stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
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Ad. 5 

W tym miejscu Przewodniczący Rady zaznaczył to, iż podjęcie uchwały dotyczącej zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynika z omówionego i uchwalonego powyżej aktu. 

Następnie ze względu na to, iż nikt z obecnych radnych nie zgłosił żadnych pytań, ani uwag 

Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie nad jego 

podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, 

iż Uchwała Nr LXXIII/404/22 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 2021-2029 została przyjęta 14 głosami „za”, 

czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na sali. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXXIII/404/22 zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 2021-2029 stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 6 

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący Rady poprosił ponownie Wójta Gminy 

o zabranie głosu i omówienie przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały. 

Na wstępie swej wypowiedzi Pan Wójt nadmienił o tym, iż przedłożony akt jest 

podejmowany co roku. Dodał, iż został on opracowany na bazie ustawy o pożytku 

publicznym i o wolontariacie z celu określenia zasad współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, których na terenie gminy jest wiele takich, jak chociażby kluby sportowe, 

czy też stowarzyszenia kulturalne. Następnie zaznaczył to, iż zasadne jest wspieranie działań 

tych podmiotów w związku, z czym rokrocznie w budżecie gminy zabezpieczana jest pewna 

suma pieniędzy na ten cel. W toku dalszego wystąpienia Wójt Gminy pokrótce omówił 

zasady, na jakich może być udzielane i w jaki sposób rozliczane jest wsparcie finansowe, 

które zawarte zostały w omawianym dokumencie. W tym miejscu poinformował zebranych 

o tym, iż w ubiegłym roku jedna z ofert nie została rozpatrzona pozytywnie z uwagi na to, że 

klub sportowy złożył wniosek miesiąc po terminie. Wyjaśnił następnie to, iż środki finansowe 

są przyznawane w zależności do przedstawionych potrzeb natomiast ogłaszane są dwa 

odrębne konkursy: jeden dotyczący sportu i kolejny w zakresie kultury. W toku dalszej 

wypowiedzi Pan Wójt wymienił kilka działań, jakie były realizowane w ramach 

otrzymywanego wsparcia przez wspomniane stowarzyszenia. Ponadto zaznaczył, iż po 

przeprowadzeniu danego przedsięwzięcia i zwydatkowaniu otrzymanych środków należy 

w odpowiednim terminie dokonać rozliczenia przedkładając odpowiednie dokumenty. 

Dodatkowo w sposób dość szczegółowy omówił kwestię dotyczącą analizy złożonych 

dowodów zakupu, a także ich płatności podkreślając jednocześnie to, że są one w sposób 

skrupulatny weryfikowane, gdyż praktycznie w pierwszej kolejności są one kontrolowane 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

Następnie ze względu na brak jakichkolwiek uwag do omawianego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady odczytał jego treść i zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr LXXIII/405/22 w sprawie 

uchwalenia „Programu współpracy Gminy Widawa z organizacjami pozarządowymi oraz 
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podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023” została 

przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXXIII/405/22 w sprawie uchwalenia 

„Programu współpracy Gminy Widawa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023” stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu). 

 

Ad. 7 

W punkcie dotyczącym wolnych wniosków i zapytań głos zabrał radny Czasław Mikła 

prosząc o wyjaśnienia dotyczące funkcjonowania ośrodka zdrowia. 

Odnosząc się do tej prośby Wójt Gminy zaznaczył, iż jemu również zależy na dyskusji 

w powyższej kwestii niemniej jednak poprosił o to, aby przełożyć ją do kolejnego punktu. 

Dodał, iż w pierwszej kolejności Pani Agnieszka Galuś – Sekretarz Gminy przekaże ważne 

informacje dla mieszkańców. 

Wobec powyższej uwagi głos zabrała Pani Sekretarz, która poinformowała zebranych o tym, 

że 30 listopada upływają pewne terminy w związku, z czym chciałaby przypomnieć zebranym 

czego one dotyczą. Mianowicie zaznaczyła, iż właśnie do końca miesiąca wszystkie podmioty 

wrażliwe, które następnie wymieniła mogą ubiegać się o dodatek dotyczący zwrotu części 

kosztów zakupu określonego opału, który został ujęty w zapisach ustawowych. Następnie 

wyjaśniła, iż podobny termin mają mikro, małe i średnie przedsiębiorstwa oraz podmioty 

świadczące podstawowe usługi użyteczności publicznej na złożenie u swojego sprzedawcy 

energii stosownego oświadczenia w celu zamrożenia cen energii. Dodała, iż powyżej 

wspomniane informacje znajdują się na stronie internetowej gminy podobnie, jak również te 

dotyczące gospodarstw domowych, z którymi warto byłoby się zapoznać. Następnie pokrótce 

przedstawiła zebranym założenia dotyczące terminu składania oświadczeń oraz wymieniła 

kryteria dla poszczególnych odbiorców. W toku dalszej wypowiedzi Pani Sekretarz odniosła 

się jeszcze do kwestii zakupu węgla przez mieszkańców po preferencyjnych cenach. 

Poinformowała mianowicie zebranych o tym, iż wystosowane zostało zapytanie do 

Ministerstwa Aktywów Państwowych o ilość węgla, jaka przysługuje na okres grzewczy 

2022/2023 w sytuacji, gdy ktoś już wcześniej zaopatrzył się w taki opał w korzystniejszej 

cenie, czyli w kwocie do 2 tysięcy złotych brutto za tonę. Następnie przedstawiła odpowiedź, 

w której określono różne warianty. W związku z powyższym wyjaśniła, iż stosując się do tych 

interpretacji do wniosku dołączone jest oświadczenie, w którym należy wpisać ilość 

zakupionego dotychczas opału. 

 

Ad. 8 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady zaznaczył, iż ze względu na opinie, jakie 

docierają od mieszkańców gminy w sprawie funkcjonowania publicznej służby zdrowia 

o czym wspomniał radny Cz. Mikła została zaproszona Pani Kierownik SP ZPOZ w celu 

odpowiedzi na nurtujące pytania. 



5 

 

Następnie o zabranie głosu poproszony został Wójt Gminy, który w pierwszej kolejności 

odniósł się do sytuacji, jaka miała miejsce w niedalekiej przeszłości, a mianowicie tego, że 

dwie Panie Doktor złożyły wypowiedzenie stosunku pracy. Podkreślił to, że wspomniane 

zdarzenie bardzo wszystkich zaskoczyło niemniej jednak pomimo tego, że nie uzyskano 

żadnych wyjaśnień on osobiście ma pewne domysły dotyczące powodu takiego zachowania. 

W dalszej kolejności przedstawił sytuację dotyczącą konieczności wyłonienia nowego 

kandydata na stanowisko Kierownika Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, a także 

szczegóły samego konkursu. Następnie zaznaczył to, że przed ostatecznym zatwierdzeniem 

wyboru wspomniane Panie Doktor postawiły mu ultimatum polegające na tym, że albo 

zatrudniony zostanie przedstawiony przez nie kandydat, albo złożą wypowiedzenie z pracy 

i tym samym według nich Ośrodek Zdrowia przestanie funkcjonować. W tym miejscu 

podkreślił to, że potępia takie działanie i w odpowiedzi na złożoną propozycję wyjaśnił, iż 

wyłoniona zostanie osoba zgodnie z przepisami ustawowymi, o czym zadecyduje powołana 

do tego celu komisja. Ponadto zaznaczył, iż dopóki on pełni funkcję Wójta Gminy Widawa 

nie dojdzie nigdy do takich bądź podobnych sytuacji, gdyż on nie zamierza łamać prawa. 

W toku dalszej wypowiedzi Wójt Gminy nadmienił jeszcze pokrótce o sytuacji w ośrodku 

zdrowia, jaka miała miejsce prze ostatnie 4 miesiące i która jego zdaniem jest żenująca, gdyż 

od lekarzy wymaga się tego do czego zostali powołani, a więc ratowania życia ludzkiego 

i leczenia pacjentów w określonych godzinach pracy. Dodatkowo Pan Wójt wspomniał 

jeszcze o tym, że Panie Doktor udały się w powyższej kwestii do biura Senatora domagając 

się od niego wpłynięcia na jego osobę w celu zwolnienia obecnej Pani Kierownik z pełnienia 

tej funkcji. Następnie przytoczył jeszcze wypowiedź Senatora, który przekazał mu tą 

informację i w odpowiedni sposób skomentował podjętą decyzję. Kontynuując swe 

wystąpienie zaznaczył jeszcze to, że nikt nikogo nie zmusza do pracy natomiast cała ta 

sytuacja spowodowała, że powstały dodatkowe koszty, niemniej jednak udało się znaleźć 

lekarzy, którzy będą pracować w ośrodkach zdrowia na terenie naszej gminy. W dalszej 

kolejności Wójt Gminy pokrótce odniósł się jeszcze do tematu związanego 

z funkcjonowaniem rehabilitacji oraz ogólnej działalność publicznej służby zdrowia na 

terenie naszej gminy odnosząc się również do fałszywych informacji przekazywanych 

społeczeństwu w powyższej kwestii. Na zakończenie słowa podziękowania skierował dla 

Pana Doktora Zaparta, który swoją rzetelną pracą służy mieszkańcom i jest oddanym 

człowiekiem. Ponadto nadmienił jeszcze o tym, że lekarze zatrudnieni w naszych placówkach 

są bardzo dobrze wynagradzani. 

W powyższym temacie głos zabrała Pani Mariola Majczyk – sołtys sołectwa Brzyków, która 

słowa uznania skierowała również do osoby Pana Doktora Zaparta informując o tym, iż w 

dobie pandemii oraz w innych trudnych sytuacja mogła zawsze liczyć na jego pomoc, jak 

również inni mieszkańcy, którzy od lat są lub byli leżącymi pacjentami. 

Jako kolejny głos zabrał Pan Janusz Jóźwiak – sołtys sołectwa Siemiechów, który zwrócił się 

z zapytaniem dotyczącym tego, czy w konsekwencji wspomnianych zmian w zatrudnieniu 

lekarzy konieczne będzie wypełnianie nowych deklaracji. 

W odpowiedzi na powyższe zapytanie Pani Aleksandra Kuświk – Kierownik Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Widawie wyjaśniła, że zgodnie z obowiązującymi 
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przepisami po zmianie lekarza należy ponownie złożyć deklarację niemniej jednak dodała, iż 

będzie się to odbywało sukcesywnie i bez zbędnego pośpiechu. 

Następnie głos zabrał radny Stanisław Pokorski, którego zdaniem nie należy żałować Pań, 

które odeszły, gdyż na prośbę wypisania recepty na 7 lekarstw otrzymał tylko zlecenie na 

4 leki natomiast przy pozostałych widniała adnotacja: „kto to zlecił?”. Wyjaśnił następnie to, 

że sam sobie ich nie zlecił tylko lekarz, u którego się leczył w Sieradzu. Ponadto dodał to, że 

posiada wszystkie dokumenty, jak również karteczkę z wymienionymi lekami, o których 

przepisanie prosił. 

Odnosząc się do powyższej uwagi Pani Kierownik zapewniła Pana radnego o tym, iż postara 

się powyższą kwestię wyjaśnić. Ponadto odnosząc się do omówionej przez Wójta Gminy 

sytuacji zaznaczyła to, że nie ma powodu do jakiegokolwiek niepokoju, gdyż od 1 lutego 

przyszłego roku będą nowi lekarze i będzie nadal odpowiednia opieka medyczna. Dodała 

również to, że został podpisany kontrakt z ginekologią. Na zakończenie swego wystąpienia 

wyraziła nadzieję na to, że wszystko będzie prawidłowo funkcjonowało i wszyscy będą 

zadowoleni. Poinformowała jeszcze o tym, że dyżury pełni w poniedziałki i czwartki od 

godziny ósmej do piętnastej trzydzieści pięć w trakcie, których chętnie odpowie na pytania, 

czy też ewentualnie może przyjmować różnego rodzaju propozycje dotyczące polepszenia 

prac w ośrodkach zdrowia. 

 

Ad. 9 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy podziękował za 

udział w obradach i zamknął kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta    Sławomir Stępnik 


